
Generalforsamling den 28/3 2025 

Referat 
1. Til dirigent vælges Jesper Kjeldtoft og redegør for at generalforsamlingen er lovlig. 

2. Som stemmetællere vælges Elsemarie og Jane 

3. Bestyrelsen og ledelsen aflægger beretning og gennemgår årsrapporten 

Per - bestyrelsesformand 

• Fortæller, den nye form for generalforsamling er lavet for at få flere til at deltage i 

generalforsamlingen, da der de sidste år har været faldende deltagelse til generalforsamlingen. 

• Per fortæller, der almindeligvis er nok, der gerne stiller op, så man må endelig ikke blive hjemme af 

skræk for at blive valgt ind. Det er godt at deltage – det fremmer fællesskabet. 

• Per fortæller, at bestyrelsen ikke er inde over den daglige drift – den står ledelsen for. 

• Per er godt tilfreds med årets regnskab og den generelle økonomi. Vi er langt henne med at betale 

for den nye børnehave, selvom den blev dyrere end beregnet. 

• Per fortæller, at bestyrelsen vil have en sund og tryg økonomi. Den største post er lønudgifterne – 

og de er der og skal være der. Derfor er der gang i fondsansøgninger, der skal være med til at give 

noget af alt ”det sjove” – der er søgt til renovering af gymnastiksal, køkken og til et godt udeområde 

til de store elever. 

• Skolen deltager i forårsmesse i Hannæs Hallen – det gør vi for at vise, vi er en del af lokalområdet. 

Han efterlyser et par forældre, der vil stå på standen. 

• Per slutter af med at takke for året, der er gået og takker alle, der har med VNF at gøre. 

Jens Sørensen – tilsynsførende 

• Jens starter med at fortælle om sine besøg på skolen (3 besøg), hvor han kommer og observerer 

undervisningen på VNF. Jens ridser også op, hvilke kriterier, der danner grundlag for hans 

observationer. 

• Jens har i år haft fokus på vores Høstmarked – her oplever han undervisningen i de praktisk-

/musiske fag og han ser et eksempel på en demokratisk proces. 

• Jens fremhæver vores Musik & Fortælling som en force i forbindelse med at lære eleverne dannelse 

og ordentlighed. 

• Jens har observeret vores test af elevernes faglige niveau – en stor del af vurderingen laves 

elektronisk – han siger, det fungerer godt. 

• Jens konstaterer, at VNF lever op til de krav, der stilles i folkeskolen/fra undervisningsministeriet og 

de krav der stilles fra Friskoleforeningen. Han tilføjer at det har været en god oplevelse at være 

tilsynsførende. 

Inge - afdelingsleder i Viben 

• Inge fortæller, at i Viben har de brugt meget tid på de sidste år at komme på plads i de nye lokaler. 

• Hun fortæller også, et der er kommet nye ansatte, men også ansatte, vi har sagt farvel til 

personaler. Personalet justeres hele tiden i forhold til det aktuelle børnetal.  

• Inge fortæller, at personalegruppen er homogen og at der hele tiden arbejdes benhårdt på at skabe 

gode og trygge rammer for børnene i Viben. 

• Inge fortæller om Thisted Kommunes tilsynsform, som er under forandring.  

• Sidste tilsyn var uanmeldt – og alle betragtninger har personalet arbejdet med og det kan ses i 

lokalerne. Børnehavens fik super god kritik. Vuggestuens legeplads får en kærlig hånd. Det 

pædagogiske og relationelle arbejde fik stor anerkendelse ved tilsynet. 



• Viben har på det sidste haft fokus på, hvordan man er en god kammerat. Inge fortæller, det er 

noget, der foregår i samspil med skolen – at på VNF taler vi pænt til hinanden og behandler 

hinanden godt. 

• I den nærmeste fremtid vil der være fokus på at optimere SFO’en, så den bliver mere interessant. 

• Alle i Viben er glade for frokostordningen. Der er sund, alsidig og varieret kost. 

• Inge slutter af med at sige, at personalet og Inge er uddannede til at være professionelle 

sparringspartnere for forældrene, som endelig skal henvende sig, hvis de har udfordringer. 

Niels Jørgen - skoleleder 

• Niels Jørgen starter med at fremlægge den reviderede årsrapport. Vi har et mindre overskud end 

forventet, fordi der var nogle uforudsete lønstigninger. Resten af budgettet blev overholdt. 

• Vi har i 2024 haft en samlet omsætning på 10.773.687,- kroner og et resultat på 216.704,- 

kroner efter afskrivninger. 

• Regnskabet har ikke givet anledninger til bemærkninger fra revisoren. Regnskabet kommer på 

hjemmesiden i den nærmeste fremtid. 

• Efter regnskabet synger vi ”Giv os lyset tilbage”. 

• Niels Jørgen fortæller, at vi har haft et godt år – vi har haft et stabilt år, hvilket gør al planlægning 

lettere. 

• Vi bor i et lykkeligt land, en tilfreds kommune og vi har mange børn, som trives. Men, vi har også 

børn, der fortæller ting, der viser, de ikke trives. De voksne er meget med i børnenes konflikter, som 

kan fylde meget.  

• Niels Jørgen siger, at vi voksne, ansatte og forældre, er nødt til og forpligtet på at arbejde sammen, 

hvis vores børn skal trives i en verden, hvor de hele tiden ”bombes” med krav fra de sociale medier. 

Alt for mange børn og unge i Danmark trives ikke. Vi skal være gode, tydelige voksne, så børnene på 

VNF kommer til at kunne klare sig selv og bliver selvstændige individer. Det pointeres at her er 

fællesskabet vigtigt. Det er forpligtende fællesskaber, der giver trivsel og gør stærk – det gælder 

både for individet og for skolen/samfundet. 

• Niels Jørgens indlæg vedlægges som selvstændigt dokument på hjemmesiden (ved 

bestyrelsesreferaterne). 

 

4. Til bestyrelsen vælges: 

• Anni 

• Lisa 

• Jesper 

• Christina 

 

5. Som suppleanter vælges: 

• Viola 

• Lukas 

 

6. Evt.: 

• Per siger tak for indsatsen til de afgåede bestyrelsesmedlemmer. 

 

 


